
Zapisnik

s 2- sastanka LlZe radne skupine za izradu Nacfia \actonahrcg plana za ukljuiivanje 1{onta. ze
razdoblje od 2021. do 2027 godineiNacrlaAkcijskogplanazaprovedbuNaciooainojtplafa

za ukljuiivanje l{orna, za razdobljc od 2021. do 2022 godinc za podrudje suzbijanja
siromaitva. sooijalne iskljudenosli i jatanjc grarlanskc parricipaci je-

oddanog 12. veljade 2021. godine



Dnevni rcd:

14:00 - l4rl0 Uvod
14:10 - I 5:00 Andiza i rasprava 3. prijedlog Nacrta Nacionalnog plana za

uklJudivanie Roma, za .azdoblje od 2021. do 2027. godine po
tematsktm cjelinama izdvojenim u Upitniku

I 5:00 - I 5:50 Analiza i rasprava 2. prijedlog Nacrta Akcijskog plana za provedbu
Nacionalnog plana za ukljutivanje Roma. za razdoblje od 2021. do
2027 godine, za202l.-2022 po tematskim cjelinama izdvojenim u
Upirniku

15150-16:00 Sumiranjeraspraveizatvaranjesastabka

Nazolni ilanovi llie redne ckunine:

Drugom sastanku UZe radle skupine za izradu Nacrta Nacionalnog plana zaukljudivanje Roma,
za razdoblje od 2021. do 202? godine i Nacrta Akcij skog plana za provedbu Nacionalnog plana
za ukljuaivanje Roma, za razdoblje od 2021 . do2022. godine zapodrudje suzbijanja siromasrva,
socijalne iskljuaenosri ijadanje gradanske panicipacije (u daljnjem tekstu: UZa radna skupina)
sudjelovali su:

- voditelj UZe radne skupine: Aleksa Dokii

- zamjenrca voditelja UZe radne skupine: Klaudija Kregar OreSkovii

- ilanovi UZe radne skupine (poredani abecednim redom):

I dr. sc Buljan Cr-rlej Jasminka - Ministarstvo regionalnoga razvoja i fondova Europske
unrle

2 eavlovid Monika Ured pudke pravobraniteljice
3 Filipi Zrinka Ministarstvo pravosuda i uprave
4 lvanda Tihomira -Ministarstvo zdravstva
5. Jurisia Darijo - Pravobraniteljica za osobe s invaliditetom
6. Kasunii Sandra - Centar za mirovne studije
7 Kmi6 Martina Pravobraniteljica za ravnopravnost spolova
8. Novosel Domagoj - SrediinjidrZavni ured za demograhju i mlade
9. Odrdi6 Mikulid Maja - Hrvatska zajednica Zupanija
10. Prprovii Barbara Hrvatski crueni kriz
I l. SporiS Maja - Ured za ravnopravnost spolova
l2 Vejic lvana Minisrarstvo vanjskih i europskih poslova
l3 Vojak Danijel- Institut za drustvene znanosti,,lvo pilar..

l4 Vrandeaic Loje Ivo Ministarstvo regionalnoga razvoja i fondova Europske unije

Drugi sastanak Uie radne skupine pratile su Maja Brkii iKatarina Coha savjetnice u Vladi i
Vladinom uredu, Ured za ljudska prava i prava nacionalnih manlina.



SoZetdk

Drugi sastanak UZe radne skupine za iz )du Nacionalnog plana za uklju1Nanje Romo, zQ
tozdoblje od 2021. do 2017 i Akcijskog plana za provedbu Nacionalnog plano za ukljufivanie
Roma, za rozdoblje od 2021. do 2t)27. godine, za razdoblje od 2021 do 2020. godine, zo
podtu|je suzbianja sirotual\o, socijalne iskljuienosti i jaianja grudanske pdrticipocije (u
doljhje tekstu: Uio radna skupina) odrian je 12 veljoCe 2021. godine, s poCelkom u 14:00soti
Sastanakje putem aplikacije Microsoft Teams vodila zomjehico vodilelja tJie rudne skupine,
Klaudijo Kregar Oreikovit, sayjetnica u lJredu za ljudska prova i pravd nacionalnih munjina

Sastahkuje nazoiilo I4 Clanora llie rddne skupine te zamjenica voditelja lJZe radne skupine

Dnevni rcd sastdnko pfihvaienje bez primjedbi, a uklluiivooje definirune c ieve sostanka koji
su se odnosili ha analizu i rdsprdvu o 3. Priedlogu Nacrta Nacionalnog plana za ukljuCivanje
Rona, za razdoblje od 202) do2027. godine (dalje: N?UR), iz perspeldive hjegova doprinoso
suzbionju siromo|tua i socijalne iskljufenosli te osnaZivanja grodanske pa icipaciie Rom.t i
analizu i rasprdvu 2. Prijedloga Nocrto Akcijskog plana za proyedbu Nacionolnog plaha za
ukljulivanje Roma, zd razdoblje od 2021. do 2027. godine, za 2021 -202 2. (dalje: Akcijski plan)
iz perspehive njegova doprinoso suzbiakju sircmaltya i socijalne iskljutenosti te osnaziyanio
gr ada ns ke partic ipsc ij e Ro m a

UZa radna skupino raspruvljala je o dva prijedloga dokumenta ukljutujuti i rdnije p stigle
upihike.

U konstruhithoj rqspravi izneseni su stdvovi kqko NpllR sadrii dovoljno tekttuolnih osiguraia
provedbe horizonlalnog cilja suzbijanja sitomaitva i socijdlne iskljutenosti te osnd:iNonio
grodanske participacije Rona, ali Akcijski plan je mogute unapriiediti, posehno u kontclt lu
predlaganja mjera koje bi izrqvnije odgovarale ha horizontalni cilj_ IJ Akcijskom planu ina
prostoro za unaprjedenje u oktiru sektorskih politika, gdje je naznaiena potreho veteg
angq'mano nodleinih tijela za predlagonje reieg broja njeru koje bi odgovorile na detektirone
polrebe rc skz zajednice.

Sastonakje zawien u l5:00 soti



l)rugi sastanal UZe radne skupine zapodeo je u 14:00 sati, 12. veljade 2021. godine, a odrhn
je u virtualnom obliku (putem Microsoft Teams aplikacije). Sastana-k je vodila zamjenica
voditelja Uze radne skupine, gda. Klaudija Kregar OreskoviC.

Nakon uvodnih rijedi u kojima je zamjenica voditelja UZe radne skupine prezentirala ciljeve
sastanka, dala je rije6 sudionicima kako bi se raspravljalo o unaprijed zadanim temama
pripremljenima koz Upix k prethodno dostavljen svim sudionicima sastanka. Upitnik se
sastojao od Sest pitanja koja su bila usmjerena na analizu 3. prijedloga Nacrta Nacionalnog
plana za ukljudivanje Roma, za razdoblje od 2021. do 2027. godine i 2. prijedloga Nacrra
Akcijskog plana za provedbu Nacionalnog plana za ukljudivanje Roma, z razdoblje od 2021.
do 2027. godine, za 2O2l.-2022. iz perspektive doprinosa suzbijanju siroma-Stva i socijalne
iskljueenosti te osnaZivanja gradanske participacije Roma. Zamjenica voditelja Uie radne
skupine informiralaje kao su popunjeni Upitnik dostavili Ured pudke pravobraniteljice, Ured
za mvnopmvnosr spolova, Hrvatski Crveni kiz i Ministarstvo vanjskih ieuopskih poslova tc
se nada kako ae osrali sudionici svoje komentare dati uZivo. Naglasila je kako Ured zeli duti
miSljenja i komentare UZe radne skupine kako bismo unaprijedili navedene dokumente. pritom
je naglasila kako je i Ured relativno nezadovoljan trenurnim prijedlogom Akcijskog plana i
malim brojem mjem, ali da razumije problem obzirom da su usvojeni proradun za 2021. godinu
iprojekcije za sljede6e dvije godine irijela drZavne uprave imaju limitirana sredstva na
raspolaganju. Medutim sigumo postoji moguCnost uvrStavanja mjera koja ne iziskuju velika
financijska sredstva, a diji utinak na romsku zajednicu bi potencijalno bio velik.

Potom je otvorena rasprava.

Za rijed sejavila gda. Monika Cavlovii kojaje sudjelovala i na sastarku UZe radne skupine za
antiromski rasizam i diskiminaciju te informirala kako je Ured pudk€ pravobraniteljice uodio
kako r-r podrudju Utinkovit jednak pristup priklodnom desegregianom slarrovanj u i osnovnim
uslugama, ne postoji mjera niti u prijedlogu Akcijskog plana niti u Operativmrm programu
nacionalnih manjina za osiguranje pristupa pitkoj vodi (cilj NpUR-a je da 95yo Roma ima
pristup vodi iz vodovoda). Smatra kako mjera kojom bi se osigurala pitka voda na lokalitetima
na kojima ona trenutno ne posroji nije finarcijski prevelika ine iziskuje dodatna financijska
sredstva te kako bi bilojako dobro uvesti t ku mjeru, a kao nositelj se predla.le nadleZno tijelo
drZavne uprave. Zamjenica voditelja UZe radne skupine rekla je kako je Ured svjestan
nedostatka te mjere, postoje informacije da se neslo planira rijeSiti europskim sredstvima, ali
da nismo sigumi Sto je rnoguce rijesiti koz ovaj Akcijski plan. potom je pozvala i ostale
sudionike na raspravu ili pohvalu ako nema komentara na dokumente.

Cda Sandra Kasuni6 upozorilaje kako se u tekstu NPUR-a provlaai frazasuzbijanje siromastva
i smanjenje siromasrva te je potrebno ujednaaiti tekst. potom se referirala na mjeru Ap-a
Osigutovenje sveobuhvatnih socijalnih sluga u zajednici horizontalnog cilja Smahjivanje
siromoitw i soc ijalne iskljuienosti i predloZila da se u mjeru uklj udi i poseban cilj u apriiediti
dostupnost kvalitetnih socijalnih usluga jer u suprotnom taj poseban cilj ne bi uop6e bio
obuhvacen mjerama Akcijskog plana. Gda Kasunii je ustvrdila kako je mjera dio strateikog
proiekta Ureda J UPI III (prema L Nacnu NPUR-a) 1e predlaZe preraditi opis mjere u Akcijski
plan s obzirom na rokove i faze navedene u NPUR-u. Gda KasuniC je iskoristila priliku i
pohvalila kvalitetne i inovativne prijedloge mjera u Akcijskom planu u podrudju obrazovanja i



zapoiljavanja. U podrucju zaposljavanja kod mjera Hrvatskog zavoda za zaposljavanje
Osnaiiyanje mlodih nezaposlenih Roma kroz obrazovanje za osobni i profesionalni royoi i
Pot'etoti zapolljwost Roma stjeca jem noyih kompetencia traZenih no ldiSttl ra.la prcdlrte ()a

se uz mjere navede iposebni cilj koji se odnosi na NEET skupinu -S anitijoz sk)pc NE[,T-a
izmedu romske i vetinske populacije za najmahje pola Gda Kasunii Zeli prenijeti iskustvo
projekta CMS-a Program pral<se i mentorskp podrike kod mjerc HZZ_a podrlka
sanozapoiljayanju na nadin da se fokus stavi i na stjecanje radnih navika, pogotovo u trenutnoj
epidemioloSkoj situaciji, kako bi mjera bila odrZiva na dulji period. Osobama koje su se odludile
na mjeru samozaposljavanja trebalo bi omoguiiti dodatno mentorstvo Lr podrudju izgradnje ro/i
.r&i//s-a obzirom da takva vrsta rada podrazumieva visoku raztnu samoorganiziranosti

Zamjenica voditelja UZe radne skupine referirala se na strateske projekte Ureda trenutno se
vode pregovori sa strateskim partnerima s obzirom da dobar dio aktivnosti koie bi se provodile
kroz strareske projekte nisu u djelokrugu rada Ureda Do sad su odrzana dva sastanka s
Mi starstvom rada, mirovinskog sustava, obitelji i socijalne politike i Hrvatskim zavodom za
zaposljavanje yezano uz projekt zaposljavanja i to za NEET skupinu romske nacionalne
manjine. Aktivnosti projekta fokusiraju se na potrebe za sve kategorije mladrh i kreiranje
posebnih programa za: mlade bez zavrsene osnovne Skole, mlade sa zavrscnom osnornom
Skolom, mlade sa zavrsenom trogodisnjom shukovnom Skolom i mlade koji Zele pokrenuti
vlastiti posao. Ured smatra da su sve mjere koje HZZ provodi dobre i kvalitetne te ih strateikim
projektom Zeli osnaziti, a ovim akrivnostima za mlade pojadati menrorstva i rad s obirelii kako
bi osigurali oddivost. Ured u razgovorima s partnerima Zeli izraditi Sporazum o pannerstvu
kako bi se todlo deiinirale uloge institucija unutar projekta i razgranidile odgovomosti _ lJrcd
bi preuzeo ulogu vodeieg partnera i preuzeo glavnu ulogu u svim aktivnostima proiekra osinl
za one projektne akrivnosti koje su u stvamoj nadleznosri drugih tijela (MRMSOSp i HZZ) To
je vezano i uz komentar oko mjera Ureda u Akcijskom planu koje se ne poklapalu u potpunosri
s prijedlogom danim u Nacnu NPUR-a. a razlog je Sto postoji zadrska sve do zavrielka
pregovora na bilateralnim sastancima oko pro.jekta gdje postoji spremnost partnera za suradnju.
Vezano uz projekt zaposljavanja, pregovori dobro idu, projekt zdravlja takoder te je nrogu6e
dak i proSirenje tog projekta na osiguranje preventivnih pregleda u romskim naseljima Hrvatski
zavod za javno zdravstvo je pokrenuo prikupljanje podataka o zdravstvenoj slici Rona te je
mogu6e ipreklapanje dodat hbaza HZJZ, a koje nisu koriStene u ranijim istraZivanjima, kako
bi imali Siru sliku starlj4 a p.ojektom se planiraju i a-ktivnosti usmjerene zdravsrvenim
djelatnicima na temu suzbijanja diskriminacije u pristupu zdravstvenlm uslugama Sve
aktivnosti koje Ured plarira raditi u v jeme rrajanja prvog Akcijskog plana su financijski bez
udinka jer su sadrZane u plaiama djelatnika Ureda, ali su izuzetno zahtjevan kako bi se p.atio
zacnani hodogram ugovaranja. Detalinije razrade tog hodograma ie biti u sadrZane u
Akcijskom planu kad se finaliziraju bilateralni dogovori oko strateskih projekara

Gda Cavlovii se ponor,no javila te se referirala na popis stanovniStva 2021 . godinc r dinjenicu
kako nigdje nema reference na njega. Gda Kregar OreSkoviije kazala kako ncma refirence icrje popis samopodrazumijevajuii potom se referirala na posljednju publikaciju koju je izdao
HZJZ kojije koristio bazu podataka koju im je ustupio MUp, a gdjc je 20 000 samodeklariranih
Roma, Sto je manje od broja koje je dobio Ured koz provedeno istraZivanie, a vece od broia
Roma u RH dobivenog p6p15661 sranorniSrva 20ll godine t slutaju da se popr\onr



stanovnistva usta[ovi ve6i broj Roma od onog procijenjenog istrazivanjem, onda ce taj podatak
bitr preuzct za NPUR, u suprotnom ostaje relevantan broj dobiven istraZivanjem.

Za rijea sejavio g. Dario JuriSi6 kojije pohvalio prisrup izradi strareSkog dokumenta koz Radne
skupine i UZe radne skupine, r:kljudivanjem svih dionika s dovoljno vremena da se detaljnije
drskutira oko dokumenta te bi izrada svakog strateskog dokumenta trebala i6i tim primjerom.
Posebnoje istaknuo kvaliterne mjere u pod.udju obrazovanja i smatra kakoje dobro da postoji
kontinuitet mjera u tom podrudjr-r. Na kaju nije Zelio ponavljati komentara kojeje ranije izlozio
na sastanku druge Ui,e radne skupine te je pozvao druge sudionike na komentare. Gda Kregar
OreSkovri se osvmula na taj sastanak i rekla kako su komentari bili usmjereni na unaprjedenje
dokumenta, posebno istakavSi komentar g. Vojaka vezan uz opis srednjoroinih razvojnih
potreba. Pri romc se g. Vojak ponudio napisati karticu teksta o bogatoj povijesti Roma u
Republici llrvarskol na temu muje Ured zahvalan. potom je rekla kako 6e rekst NpUR-a i Ap-
a prije objavljivanju proii lekturu i grafiiko uredivanje te bi voljeli da se komentari
koncentriraju na sami sadrZaj dokumenata kako bi on bio relevantan.

C Daniiel Vojak je rekao kako 6e vrlo rado pomo6i oko teksm kako bi dokument bio Sro

kvaliletniji le se potom osvrnuo na cilj Uiinkovit jetlnak ptistup k|olitethom i odrii\tom
zupoiliawnju gdje je israkao kakoje rijekom rerenskih istrazivanj a aesto auo mlade Rome kako
govore da bi htjeli biti policajci. Pita se bi li mjera MORH-a promidZbene aldi|nosti zo
dragovoljno vojno osposobljovanje/ noguti prijam u Oruiane snage RH mogla biti preslikana
i na MUP gdje bi se poticalo zapo5ljavanje Roma kao policajaca. Time bi se idemantirale
ustaljene priae o Romima kao kriminalcima, kako ne postuju zakon, a ve6 postoje pozitivni
prrm;eri u zalednicama G Vojak je postavio pitanje vezane uz mjetr podrika odrZiwm
z.tpo;ljoaniu Edje je fokus na mladima, a ne cilja se na tesko zaposljive osobe iznad 50. godina
i starrje Romkinje. I samo istrazivanjeje pokazalo kako starije Romkinje nisu na trZiitu rada te
smatra k;rlo bi bilo dobro uvrstiti i mjeru koja bi potakla zapo5ljavarije teZe zaposljivih skupina
Roma. posebno ukljuaivanje Romkinja na trziste rada. Gda Krega-r OreSkovi6 je zahvalila na
komentarima te je .ekla kako je u prethodnom razdoblju bilo razgovora s MUp-om, oko
zapoSljavanja Roma a Ured iejoS jednom ovaj prijedlog dati na razmaranje. Vezano uz projekt
zapoSljavanja. tlred je u lokLrs svojih projekata stavio mlade djelom u Zelji da ce zadrZavanje
ovako spccifiinog fokusa izglednije dovesti do odekivanih rezultata. Ministarstvo znanosti i
obrazovanja ima mjeru obrazovanja odraslih. Centri za rad u zajednici, kao formalna metoda
rada socijalnih radnika, ukljutuju iaktivnosti podrske djece u udenju, a u tim akrivnostima uz
djecu uobiiajeno sudjeluju i roditelji, odnosno najdes6e majke te se time djeluje dvostruko. One
dolaze kako bi pomogle djeci, a time se i same obrazuju.. Ono Sto se Ured nada je da 6e
aktivnosti ccntara u zajednici pokazati korist upravo u ovakvim situacijama. G. Vojak se

zahvalio. ali .je podsjetio kako je i na europskoj razini veliki fokus stavljan na najranjivije a to
su djeca i 2ene, pa bi volio vidjeti barem jednu mjem usmjerenu iskljudivo Romkinjama. Gda
Kregar OreSkovid.ie zahvalila i rekla kako u razgovorima s HZZ-om oko shateskih projekata
Ureda koji imaju u fokusu i mlade Romkinje, mo2da dode i do razgovora o revidiranju njihovih
mjera pa se mozda isk sralizira i neka dodatna mjera koja bi bila usmjerena iskljuiivo na
zapoilj avanje Romkinj a.



Gda. Maja Odrdii MikuliC iz Medimurske Zupanije se osvmula na komentar g. Volaka oko
Roma policajaca te istaknula kako je to mjera koja je u primjeni vei nekoliko godina u
Medimurskoj Zupaniji, a kao primjer navodi 5 Roma nedavno zaposlenih na praksi u pU
Medimurskoj. Uz to, jedna Romkinja je vei neko vrijeme zaposlena tamo, a postoji i odredeni
broj Romau Murskom Sredi5iu u policiji. Istaknula je kako su se dak i kite ji miieniali kako
bi veii broj Roma mogao upisati Policijsku akademUu. Gda Kregar Oreskovii je potom rckla
kao )e to zAprayo moinstream rr,je.a, nakon Sro su mijenjani uvjeti. iako za cill ima potaknuti
upis vedeg broja Roma. G. Vojak je u raspravi rekao kaoje upoznar sa time, dodaole kako i u
Zagrebu ima takvih izvrsnih primjera, ali da bi bilo dobro imati navedenu mjeru. Takva mjera
doprinosi pozitivnoj percepciji Roma u zajednici. U Medimr.rrju niie potrebno nili govoriri kako
je ta percepcija bitna posebno u kontekstu odrzavanja mira, reda i sigurnosri. Takvi pozjtivni
primjeri mogli bi utjecati na Siru zajednicu, kao kad se na primjer netko zaposlr u vojsci. Toje
jedno domoljubno, plemenito zanimanje, kao i policajac i s time ne bi postigli samo da je
zaposlen Rom, ve6 bi poslali pozitivnu pomku Romima i ne-Romima. Na kraju su se svi slo2ili
oko toga daje korist visestruka, ne samo kroz zaposljavanje Roma vei i kroz ruSenie slereotipa
o Romima.

Potaknuta pitanjem gde Kregar OreSkovii oko doprinosa horizontalnom cilju suzbijanja
siromastva i socijalne iskljudenosti i poticanja pa(icipacije kroz osnazivanje. suradnju I

povjerenje u javne institucije gda. Kasunid se javila za komentar vezan uz posebni crlj
Unoprijedili reproduktivno zdraylje iena u podrudju zdravlja gdje ne postoji nitijedna mlera
Svjesna kako 6e u razdoblju iza 2022 godine biti ukljuden ovaj cili. smarra kako sc mo2e i
postojeiim aktivnostima koje HZJZ provodi uklopitr barem jedna mjera u ovaj Akcilski plan
Navela je kako HZJZ ima kampanju koju provodio vezanu uz unapredenje reproduktivnog
zdravlja Zena i da se materijali mogu prevesti na bajaiki i romani chib te bi bilo pozelino da se
s barem nastavi s informiranjem o unapredenju zdravlja u ovom periodu. Gda Kregar OreSkovii
se slo2ila o nedostatku mjera Lr podrudju zdravJja, ali i objasnila dvojbe Ureda u smrslu ad hoc
ulaska u zajednicu s ovakvim tipom aktivnosti. Informirala je prisutne o UNICEI.-ovom
istraZivanju vezarom uz drustvene promjene koje ovakav tip aktivnosti izazjva_ Kako.
drustvena norma unutar romske zajednice, a prema kojoj je vaZno da djevojke stupe u brak
nevine, posredno rezultira vedim brojem maloljetnidkih brakova, informiranje o
reproduktivnom zdravlju posljedidno dovodi i do promjera posrojeie drustvene norme. [.J

nedovoljno promialjenim metodama rada sa zajednicom. navedene aktivnosti mogu rezlrllirati
poveianim nasiljem prema Zenama u zajednici i u konadnici djelovati kontraproduktivno Ured
rjeSenje vidi u centrima za rad u zajednici gdje se radi sa Zenan]a. s obitelii (rluskarcima) i
cijelom zajednicom u sklopu projekla JUpr zDRAV. Takoder. ono slo trenurna epidemioloska
situacija nosi, nije samo ograni6enje financijskih sredstava vea i velikog optereienja pojedinih
suslava. posebno HZJZ te smatramo da u ovom henutku ne mozemo odekivati njihov veii
angaiman.

Gda Manina Krnii se nadovezala na razgovor o Romkinjama, ali iz perspektivc ravnopmvnog
roditeljstva i ukljudivanja muskaraca u takvu vrstu aktivnosti, a aime se LIred pravobranrteliice
za ravnopravnost spolova dosta bavi u posljednje vrijeme Takoderje napomenula kako dosla
prituzbi dolazi vezano uz ostvarivanja prava na rodiljine iporodiljne naknade iporodillni
dopust te kako i u op6oj: populaciji ne postoji dovoljna osvijestenost o svim pravima koie



ptoiz.laze iz. zdravstveno8 sustava. predlaze se mjera koja bi poticala aktivno educiranje i
informiranle o susravu rodiljinih i roditeljskih potpora koje svatko moZe ostvariti (i oaevi i
majke). Oaeve treba ukljuditi u informiranost o pravima Zena na ostvarivanje prava rodiljinih i
porodiljnih naknada, o spredavanju nasrlja nad Zenama, o moguinosti besplatne pravne ;nmo6i
za Romkinje od slrane Pravobraniteljice za ravnopravnost spolova, o ulozi ravnopravnog
rodirclJstva. Gda Kregar Oreskovii je istaknula kako se slaZe da promjene trebaju i6i od obitelji.

Zamjenica voditelja U2e radne skupine je istaknula kako Ured brine nedostalak adekvatnih
mjera pogotovo u podrutju siromastva koje su polaziSte za pozitivne ishode ostalih podrudja.
Osvmula se joSjednom na pradenje provedbe i uainaka NpUR-a te na kojeje sve naaine Nac(
NPUR-a uskladen s pokazareljima Razvojne srrategije RH i indikalorima prijedloga preporuka
Vijeia o jednakosti, ukljudivarju i sudjelovanju Roma do 2030. godine.

Osvrnula se i na dostavljene komentare Upitnika paje tako Ministarstvo vanjskih ieuropskih
poslova dalo komentar na pokazatelj Orrg /oti do najmanje tri rohske udruge imoju kttpacitete
ukljuiivanja, kuo purutpruvni ilanovi, u rad rurcionolnih odbora za pratenje na nadin da
dcfiniramo koji sr.r to Odbori i pra6enja kojih dokumenata na kojima otekujemo da bi Romi
trebalr sudjelovati. Ured smatra da nije realno tako nesto definirati zbog nadina na koji se biraju
predstavnici civilnog drustva u Odbore za pradenje, ako govorimo o odborima zz praienje EU
lbndova Clanovi se biraju ili preko Savjeta za ruzyoJ civilnog druSWa ili prekojavnog poziva
gdje Ured ne moze utjecati na konkeran izbor Ono o 6emu treba razmisliti je na koji naiin
iemo odluaiti kada je neka romska organizacija civilnog drustva kapacitirana da bije se uop6e
predlo2ilo za sudjelovanje na Odborima.

Nastavno na izneseno mogu se izvu6i sljede6izakljudci:

u kontekstu Nacionalnog plana za ukljuaivanje Roma, za ra2doblje od 2021. do 202-t.
godine:

. tekst dokumehta sadrli dovoljno tekstualnih osiguraaa koji podupiru
horizontalni cilj suzbijanja siromastva isocijalne iskljudenosti te osnazivanja
gradanske panicipacije Roma;

. u tekstu je potrebno ujednaaiti terminologiju suzbijanje siroma5tva i smanjenje
siromastva kao terminologiju vezano uz romske organizacije i romske udruge
budu6i da se oboje naizmjeniano pojavljuje u tekstu;

. reference na popis stanovnistva usporediti s procjenama iz istraZivanja baznih
podataka;

. Potrebno je ujednaaiti tekst pokazatelja ishoda na nadin da se svugdje izbriSe
..do 2027. godine",jerje isto nedvojbeno;

u kontekstu Akcijskog plana za provedbu Nacionalnog plana za ukljudivanje Roma, za
razdoblje od 2021. do 2027. godine, za202t. i 2022.:

o predloZene mjere u horizomalnom cilju suzbiianja siromaitva i socijalne
iskljuaenosti te osnazivanja gEdanske participacije Roma neadekvatno
adresiraju zadane ciljeve;

8



. sektorsko podrudje obrazovanja i zapoSljavanja je relativno dobro pokriveno
mjerama medutim nedostaju mjere u podrudju zdravlja. stanovania i siromaStva;

. u podruaju Uiinkoyit jedndk pristup prtkladnom desegregirano,n \tLtnov.tnlu i
osnovnim uslugoma, ne postoji mjera niti u prijedlogu Akcijskog plana nitr u
Operativnom prograrnu nacionalnih manjina zaosiguranje pristupa pitkoj vodii

. niti jedna mjera izravno ne adresira poseban cilj (tnaprijediti dostupnost
k|al itetnih soc| alnih \t Akcijskom planu;

o predlaZe se kod posebnog cilja UCirkou it iednak pristup kv.tlitetnom i odr:iyon
zapoiljavanju presllkavanje mjere MORH-a na MUp:

. predlaze se kod posebnogcilja Uiinkovit jednak ptistup h)alitetnon i odr:iyom
zapoiljavanju uvesti mjeru koja adresira tesko zaposliivu kategoriju. s
naglaskom na 2ene Romkinje

. uz posebni cilj Unapriediti rcprcduktvno zdravlje iena u podrudju zdravlja ne
postoji niti jedna mjera;

. uz posebni cllj Smanjiti ciA u siromaitvu izmedu Roma i optc populociie za
hajmonje pola nedostaju mjere Ministarstva rada, mirovinskoga sustava. ob,telii
i socijalne politike posveiene smanjenju siromastva djece, Sto .ie poseban
prioritet unutat novog ESF+ - smanjiti siromastvo djece, tim vise Sto su u RH
daleko najsiromalnija romska djeca;

. rLz posebni cilj Poticati sudjelot)anje Romo, posebno iena i mladih,
druityenom i politiikom iivotu na lokalnoj, regionalnoj, nclcionalnoj i EU razini
u mieti E.lucirati romske udruge iz podtutjo spotta za uHjutNonje u ndtieiuje
za sulnancifttnje spo/tskih prograno koje proyodi Ministarstto httitno i \portn
razmisliti o ukljuEivanju romskih udruga aktivnih u podruiiima obrazo\anJa!
socijalne podrske, podrSke mladima, zaposljavanja:

Zakljudno, zamjenica voditelja UZe radne skupine spomenula je kakoje Ured planirao 19.
veljade 2021. godine dostaviti revidiranu verzlu Nacionalnog plana na oditovanje, no s obzirom
na vrlo konstruktivne i opsezne komentare na sastanciha, moguie je revidiranje ovog roka.
Medutim, najavljeni rok za oaitovanja tijela do 5. oZujka 2021. godine ne6e se pomicati. kako
se ne bi ug.ozili daljnji koraci u procesu iplanirani rok usvajanja dokumenta od strane Vlade
Republike Hrvatske.

Na kaju sastankaje svima zahvalila na sudjelovanju i pozdravila sve prisutne.

Sastanak je zavrsio u 15:00 sati

KLASA: 016-02120-0'1/O I

URBROJ: 50450-02103-21-t56
Zagreb, 18. veljade 2021.

\()l)tIEL.r t zu lt.\t)Nt,_ sKt t,t\I.]

Alcksa Dokii




